
МІНІСТЕРСТВО ЮСТИЦІЇ
УКРАЇНИ
Мінʼюст

вул. Архітектора Городецького, 13, м. Київ, 01001

тел.: (044) 364-23-93, факс: (044) 271-17-83

E-mail: callcentre@minjust.gov.ua, 

themis@minjust.gov.ua,

Web: http://www.minjust.gov.ua,

код згідно з ЄДРПОУ 00015622

Міністерство юстиції України розглянуло Ваш запит на отримання публічної 
інформації від 15.04.2021 щодо надання роз’яснень і в межах компетенції 
повідомляє таке.

Керуючись положеннями частини другої статті 6 та частини другої             
статті 19 Конституції України, пункту 3 частини першої статті 7                         

Закону України «Про центральні органи виконавчої влади», підпунктів 32, 33               

пункту 4 Положення про Міністерство юстиції України, затвердженого 

постановою Кабінету Міністрів України від 02.07.2014 № 228, Мін’юст відповідно 

до покладених на нього завдань надає роз’яснення та організовує розгляд звернень 

з питань, пов’язаних з діяльністю Міністерства юстиції України, його 

територіальних органів, підприємств, установ та організацій, що належать до 

сфери управління Міністерства, а також стосовно актів, які ним видаються.
Згідно з частиною першою статті 1 Закону України «Про доступ до публічної 

інформації» публічна інформація – це відображена та задокументована будь-якими 

засобами та на будь-яких носіях інформація, що була отримана або створена в 

процесі виконання суб’єктами владних повноважень своїх обов’язків, 
передбачених чинним законодавством, або яка знаходиться у володінні суб’єктів 

владних повноважень, інших розпорядників публічної інформації, визначених цим 

Законом.
З огляду на зазначене порушені у Вашому запиті на отримання публічної 

інформації питання не стосуються надання публічної інформації або роз’яснень з 

питань, пов’язаних з діяльністю Міністерства юстиції, його територіальних 

органів, підприємств, установ та організацій, що належать до сфери управління 

Міністерства, або стосовно актів, які ним видаються.
Разом з тим у порядку інформування повідомляємо, що правові засади 

організації і діяльності адвокатури та здійснення адвокатської діяльності в Україні 
визначено Законом України «Про адвокатуру та адвокатську діяльність».

Відповідно до частини першої та пункту 2 частини третьої статті 6 вказаного 

Закону адвокатом може бути фізична особа, яка, зокрема, має стаж роботи в галузі 
права не менше двох років. Для цілей цієї статті стаж роботи в галузі права – стаж 

роботи особи за спеціальністю після здобуття нею повної вищої юридичної освіти.
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Перелік посад, роботу на яких слід зараховувати до стажу роботи в галузі 
права, необхідного для набуття права на заняття адвокатською діяльністю, 
визначено пунктом 6 розділу 2 Порядку допуску до складення кваліфікаційного 

іспиту, порядку складення кваліфікаційного іспиту та методики оцінювання 

результатів складення кваліфікаційного іспиту для набуття права на заняття 

адвокатською діяльністю в Україні, затвердженого рішенням Ради адвокатів 

України від 17.12.2013 № 270 (із змінами).
Згідно з положеннями пункту 6 зазначеного Порядку при виникненні 

складнощів з віднесенням посади особи до роботи в галузі права слід виходити з 

кваліфікаційних вимог посадової інструкції Заявника, а також загальних 

відомостей Класифікатору професій ДК 003:2010.

При визначенні стажу роботи в галузі права фізичної особи-підприємця слід 

виходити з документально підтверджених даних про наявність у особи права на 

здійснення підприємницької діяльності у сфері права за відповідним КВЕД 

(поточний клас 69.10), а також документально підтверджених даних про 

виконання робіт/надання послуг, що віднесені ДК видів економічної діяльності до 

діяльності у сфері права.  
Також зазначаємо, що чинним законодавством чітко не визначено поняття 

«стаж роботи у галузі права». 
Наказом Державного комітету України з питань технічного регулювання та 

споживчої політики від 11.10.2010 № 457 затверджено Класифікацію видів 

економічної діяльності (ДК 009:2010), пунктом 69.10 якої визначена діяльність у 

сфері права. 
Згідно з Методологічними основами та поясненнями до позицій Класифікації 

видів економічної діяльності, затвердженими наказом Державного комітету 

статистики України від 23.12.2011 № 396, діяльність у сфері права включає: 
юридичне представництво інтересів однієї сторони, що виступає проти іншої 

сторони в судах або інших судових органах, як особисто членами колегії 
адвокатів, так і під їх керівництвом: консультаційні послуги та представництво в 

цивільних справах; консультаційні послуги та представництво в кримінальних 

справах; консультаційні послуги та представництво в трудових суперечках; 
загальні консультації та складання юридичних документів: свідоцтв про 

реєстрацію підприємств, статутів підприємств та інших документів, пов’язаних зі 
створенням підприємств; патентів і авторських прав; підготовку різних юридичних 

документів, заповітів, доручень тощо; 
діяльність державних та приватних нотаріусів, судових виконавців, 

третейських суддів, експертів і арбітрів. 
Цей клас не включає судову діяльність.
Разом з цим звертаємо увагу, що листи міністерств, інших центральних 

органів виконавчої влади мають лише інформаційний характер.
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